

УДК 355:378

А. Н. Шмаков, Г. А. Дробаха

Роль общенаучных и специальных методов в исследованиях в военных науках

Обращается внимание на не всегда обоснованное применение специальных (частных) методов в исследованиях в военных науках, что снижает их результативность. Предлагается повысить роль общенаучных методов и за счет этого повысить уровень научных исследований войны и военного дела.

С. 3–9.

УДК 355.4

В. В. Довбня, И. О. Кириченко, В. В. Шмидт

Организационно-методические аспекты построения института общественного контроля над правоохранительными органами государства

На основе зарубежного и отечественного опыта сформулирован концептуальный подход к моделированию механизма общественного контроля над правоохранительными органами Украины и предложены организационные решения и мероприятия, реализация которых в пределах действующего законодательства положительно повлияет на его эффективность.

С. 10–15.

УДК 35.071

С. А. Кузниченко

Проблемные вопросы, касающиеся научного обеспечения служебно-боевой деятельности сил охраны правопорядка

Рассмотрены отдельные вопросы расширения круга научных отраслей в пределах научной специальности “Служебно-боевая деятельность сил охраны правопорядка”.

С. 16–19.

УДК 355.4

В. В. Антоненц, Ю. П. Бабков, М. А. Ермошин

Типичная схема реагирования сил ЕГС на аварии с выбрасыванием сильнодействующих ядовитых веществ, которая предопределяет оперативный уровень служебно-боевых действий внутренних войск

Классифицированы действия сил охраны правопорядка в форме служебно-боевых действий как оперативное применение. Разработана типичная схема реагирования сил Единой государственной системы предотвращения и реагирования на чрезвычайные ситуации техногенного и природного характера (ЕГС) на аварии с выбросом (угрозой выброса) сильнодействующих ядовитых веществ, которая предопределяет оперативный уровень служебно-боевых действий внутренних войск.

С. 20–25.

УДК 621.32

Н. М. Орлов

Комплексная методика анализа системы управления региональными силами охраны общественного порядка

В общем виде представлена структура комплексной методики анализа системы управления региональными силами охраны общественного порядка.

С. 26–39.

UDC 355:378

O. M. Shmakov, G. A. Drobakha

Role of scientific and special methods in military sciences researches

Attention is given to sometimes unjustified usage of special methods in military sciences researches that reduce the effectiveness of the latter. It is suggested to increase the role of scientific methods and thus to promote the level of researches of war and military science.

P. 3–9.

UDC 355.4

V. V. Dovbnya, I. O. Kyrychenko, V. V. Shmidt

Organizational and methodical aspects of institution formation of public control over state law enforcement agencies

Based on foreign and own experience, the concept approach is formulated concerning the mechanism formation of public control over law enforcement agencies of Ukraine. The organizational solutions are suggested as well as measures, the realization of which in the framework of current legislation will positively influence its efficiency.

P. 10–15.

UDC 35.071

S. O. Kuznichenko

Problem questions of scientific support of service and combat activities of law-enforcement forces

This article deals with separate questions of expansion of scientific branches number within the scientific speciality “Service-combat activity of law-enforcement forces”.

P. 16–19.

UDC 355.4

V. V. Antonets, J. P. Babkov, M. O. Ermoshyn

Typical scheme of USS forces reaction on disasters with emission of strong poisonous substances which predetermines the operative level of service-combat actions of the Interior Troops

The actions of law-enforcement forces are classified in the form of service-combat actions as operative application. This article gives typical scheme of reaction of forces of Uniform state system of prevention and reaction to emergency situations of technical and natural character (USS) on disasters with emission (emission threat) of strong poisonous substances. This scheme predetermines the operative level of service-combat actions of the Interior Troops.

P. 20–25.

UDC 621.32

M. M. Orlov

Complex methods of analysis of control system of regional forces of public order protection

The structure of complex methods of analysis of control system of regional forces of public order protection enforcement is given in a general form.

P. 26–39.

УДК 623.643, 623.647

Н. И. Литвиненко, А. А. Побережный

Задачи анализа местности для нейтрализации влияния физико-географических факторов на эффективность передвижения объектов

Обоснован перечень задач анализа местности, решение которых необходимо для нейтрализации влияния физико-географических факторов на эффективность передвижения объектов.

С. 40–44.

УДК 159.9.074-355.211.1

В. С. Молдавчук, А. В. Стадник

Теоретико-методологические основы разработки критериев оценивания эффективности психологической работы во внутренних войсках МВД Украины

Предложена научно обоснованная система оценивания работы военных психологов в подразделениях. Определены современные критерии оценивания эффективности психологической работы во внутренних войсках МВД Украины.

С. 45–50.

УДК 342.742

А. В. Кривенко

Нормативно-правовое регулирование правового статуса военнослужащих

Обоснованы пути совершенствования нормативно-правового регулирования правового статуса военнослужащего. Предложены и рассмотрены конкретные мероприятия по совершенствованию правового статуса военнослужащих.

С. 51–53.

УДК 37.011

Н. Ю. Чупринова

Военная деонтология и этикет – составные части профессиональной и нравственно-эстетической культуры военнослужащих внутренних войск МВД Украины

Рассмотрены особенности военной деонтологии военнослужащих внутренних войск МВД Украины в системе европейских деонтологических кодексов этики сотрудников правоохранительных органов, а также особенности этикета военнослужащих как формы отображения профессиональной этики.

С. 54–60.

UDC 623.643, 623.647

N. I. Lytvynenko, A. A. Poberezhny

The tasks for the area analysis of for neutralization of physical and geographical factors influence on the effectiveness of objects' moving

The list of tasks of the area analysis is given. Solving of these tasks is necessary too neutralize physical and geographical factors influence on the effectiveness of objects' moving.

P. 40–44.

UDC 159.9.074-355.211.1

V. S. Moldavchuk, A. V. Stadnik

Theoretical and methodological basis for developing criteria for evaluating the effectiveness of psychological work in the Interior Troops of the Ministry of Internal Affairs of Ukraine

A science-based system of evaluating the work of psychologists in military units is suggested. The modern criteria for the effectiveness evaluating of psychological work in the Interior Troops of Ukraine are determined.

P. 45–50.

UDC 342.742

O. V. Kryvenko

Normative-legislative regulation of the legal status of servicemen

This article grounds the improvement directions for normative-legislative regulation of the legal status of servicemen. Concrete actions for improvement of the legal status of servicemen are suggested and considered.

P. 51–53.

UDC 37.011

N. U. Chuprinova

Military deontology and etiquette as the component of professional and moral-aesthetic culture of servicemen of the Interior Troops of the Ministry of Internal Affairs of Ukraine

The article highlights the specificity of military deontology of servicemen of the Interior Troops of the MIA of Ukraine in the system of European deontology codes of law-enforcement personnel ethics and also the etiquette peculiarities of servicemen as the form of professional ethics reflection.

P. 54–60.